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_________________________

Draga braćo i sestre, sretna vam nova godina!

Iznenađenje i radost Božića nastavljaju se i u evanđelju današnje liturgije (Lk 2, 16-21), koje
govori o dolasku pastirâ u betlehemsku špilju. Nakon navještaja anđelâ, oni, naime, „pohite te
pronađu Mariju, Josipa i novorođenče gdje leži u jaslama“ (r. 16). Taj susret ispunjava sve
čuđenjem, jer pastiri „ispripovjediše što im bijaše rečeno o tom djetetu“ (r. 17): to novorođenče je
„spasitelj“, „Krist“, „Gospodin“ (r. 11)!

Razmišljajmo o onome što su pastiri vidjeli u Betlehemu, a to je dijete, te također o onome što nisu
vidjeli, a to je srce Marije, koja je čuvala i prebirala u svome srcu sve te događaje (usp. r. 19).

Prije svega, dijete Isus: to hebrejsko ime znači „Bog spašava“, a to je upravo ono što će on učiniti.
Gospodin je, naime, došao na svijet dati nam na dar sam svoj život. Razmišljajmo o tome: svi su
ljudi djeca, ali nitko od nas nije sam izabrao roditi se. Bog se, međutim, odlučio roditi za nas. Bog
je to sebi izabrao. Isus je objava njegove vječne ljubavi, koja donosi mir u svijet.

Novorođenom Mesiji, koji očituje Očevo milosrđe, odgovara srce Marije, Djevice Majke. To srce je
uho koje je čulo navještaj arkanđela Gabrijela; to srce je ruka zaručnice dana Josipu; to srce je
zagrljaj koji je obavio Elizabetu u njezinoj starosti. U srcu Marije, naše Majke, kuca nada; kuca
nada otkupljenja i spasenja za svako stvorenje.
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A majke! Majke uvijek brinu o svojoj djeci. Danas, na ovaj prvi dan u godini, posvećen miru,
mislimo na sve majke koje se u svom srcu raduju kao i na sve majke kojima su srca puna boli zato
što im se djecu oduzelo nasiljem, ohološću, mržnjom. Kako je lijep mir! I kako je nečovječan rat,
koji slama srca majki!

U svjetlu tih razmišljanja svatko se od nas može zapitati: znam li ostati u šutnji i razmišljati o
Isusovu rođenju? I nastojim li taj Događaj, njegovu poruku dobrote i spasenja čuvati u svom srcu?
A ja, kako ja mogu na tako veliki dar uzvratiti besplatnom gestom mira, praštanja, pomirenja?
Svaki će od nas naći nešto za učiniti i to će biti dobro.

Neka nas Marija, Sveta Bogorodica, nauči čuvati u srcu i svjedočiti u svijetu radost evanđelja.

_______________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre,

svima vama, Rimljanima i hodočasnicima, i onima koji ovo prate putem medija želim sve najbolje u
novoj godini. Zahvaljujem predsjedniku Republike Italije što me se sjetio u svojoj poruci naciji i
uzvraćam mu na tome jamčeći mu svoje molitve. Sretna Vam Nova godina, gospodine
Predsjedniče!

Papa sveti Pavao VI. htio je da se na prvi dan u godini slavi Svjetski dan mira. Ove godine, zbog
Jubileja, taj Dan karakterizira posebna tema: oprost dugova. Prvi koji oprašta dugove jest Bog,
kako to uvijek od njega tražimo u molitvi Očenaš, misleći na svoje grijehe i obvezujući se da ćemo
i mi opraštati onima koji su nas uvrijedili. A Jubilej traži od nas da to oproštenje prenesemo na
društvenu razinu, tako da nijedna osoba, nijedna obitelj, nijedan narod ne budu satrveni dugom.
Stoga potičem obnašatelje vlasti u zemljama s kršćanskom tradicijom da daju dobar primjer
otpisom ili smanjenjem dugova najsiromašnijih zemalja u najvećoj mogućoj mjeri.

Zahvaljujem za sve inicijative molitve i zalaganja za mir koje u svim dijelovima svijeta promiču
biskupijske i župne zajednice, udruge, pokreti i crkvene skupine, kao što je Nacionalna povorka za
mir koja se jučer održala u Pesaru. I pozdravljam sudionike manifestacije „Mir u svim zemljama“
koju u raznim zemljama organizira Zajednica Svetoga Egidija. Pozdravljam članove Zajednice
Svetog Egidija, vidim ih tamo.

Izražavam svoju zahvalnost svima onima koji se zalažu za dijalog i pregovore na mnogim
područjima zahvaćenim sukobom. Molimo da prestanu borbe na svim bojištima i da se odlučno
teži miru i pomirenju. Mislim na napaćenu Ukrajinu, Gazu, Izrael, Mjanmar, Kivu i mnoge narode u
ratu. U emisiji „A Sua Immagine“ vidio sam snimke i fotografije ratnih razaranja. Braćo i sestre, rat
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uništava, uvijek uništava! Rat je uvijek poraz, uvijek.

Od srca pozdravljam sve vas, Rimljane i hodočasnike, a posebno glazbene sastave nekoliko škola
iz Sjedinjenih Američkih Država: iz Michigana, Kalifornije, Oklahome i Sjeverne Karoline. Hvala
vam na vašoj svirci! Pozdravljam također vjernike iz Pontevedrea u Španjolskoj i volontere iz
Fraterna Domus. I pozdravljam mladež Bezgrešne: borite se za mir!

Želim svima sretan početak godine, uz blagoslov Gospodina i Djevice Majke. Ne zaboravite,
molim vas, moliti za mene. Dobar tek i doviđenja!
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